
1 
 

PROTOKÓŁ  

IX sesji Rady Gminy w Sieradzu w kadencji 2024-2029 

z dnia 17 grudnia 2024 r. 

od godz. 10:00 do godz. 12:00 

(miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Gminy Sieradz,  

ul. Armii Krajowej 5, 98-200 Sieradz) 

 

Ustawowa liczba Radnych – 15. 

Obecnych Radnych – 15. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Punkt 1 - Otwarcie IX sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym dokonał otwarcia IX Sesji Rady Gminy w Sieradzu. 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi qworum przy, którym Rada może 

obradować i podejmować prawomocne decyzje. 

W sesji udział wzięli: radni, sołtysi, wójt P. Jarosław Kaźmierczak, sekretarz P. Renata 

Plucińska, skarbnik P. Emilia Bartosiewicz, kierownik referatu spraw samorządowych, 

obywatelskich i społecznych  P. Włodzimierz Miłek, p.o. kierownika referatu rozwoju 

gospodarczego P. Paweł Olbiński, radca prawny P. Marcin Kęsiak, kierownik GOPS P. Maria 

Karczmarek, radny powiatu sieradzkiego P. Jan Hankiewicz, media. 

 Następnie Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poinformował, że w dniu 31 

grudnia br. kończy pracę w Urzędzie Gminy Sieradz P. Krzysztof Polusik - Zastępca Wójta 

Gminy Sieradz. Poinformował, że zaprosił pana wójta na sesję, aby podziękować za 

współpracę, ale niestety nie mógł w niej uczestniczyć. Pomimo tego w imieniu całej Rady 

podziękował za zaangażowanie, za doświadczenie, za pomoc. Jednocześnie życzył na nowej 

drodze życia zawodowego wszelkiej pomyślności. 

 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad IX sesji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poinformował, iż Radni Gminy otrzymali 

proponowany porządek obrad. Poprosił o zgłaszanie zmian do porządku obrad. Zmian do 

porządku obrad nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania jawnego, imiennego nad przyjęciem porządku obrad. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski przedstawił wyniki głosowania: obecnych - 15 

Radnych: za - 15, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Porządek obrad IX sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie IX sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad IX sesji. 

3. Informacja Wójta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz na 

lata 2024-2032. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz 

na lata 2025-2032. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sieradz na 2025r. 

- przedstawienie głównych założeń budżetu na rok przyszły przez Wójta, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz 

o prognozie długu, 

- odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady Gminy Sieradz, 

- przedstawienie zmian wprowadzonych przez Wójta do projektu uchwały budżetowej, 

- dyskusja nad wniesionymi poprawkami do uchwały budżetowej, 

- głosowanie nad poszczególnymi autopoprawkami zgłoszonymi przez Wójta, 

- głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do taryfy dla odbiorców usług 

wodociągowo - kanalizacyjnych w ramach zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Sieradz na okres od 1 stycznia 2025 r. 

do 31 grudnia 2025 r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 

Sieradz. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 

Sieradz. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/40/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 29 

października 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz 

Gminy Sieradz nieruchomości położonej w obrębie Dzierlin gm. Sieradz, oznaczonej w 

ewidencji gruntów jako działka numer 98/1, o pow. 0,1624 ha, stanowiącej własność 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Sieradzu z siedzibą w Charłupi Małej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

13. Wolne wnioski i informacje sołtysów, mieszkańców, zaproszonych gości. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Punkt 3 - Informacja Wójta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy P. Jarosław Kaźmierczak zapoznał z zadaniami, które zostały wykonane od 

ostatniej sesji a więc w okresie od 26 listopada 2024 r. do 17 grudnia 2024 r. 

 

Przewodniczący rady P. Arkadiusz Powalski poinformował, iż w dniu 6 grudnia wójt P. 

Jarosław Kaźmierczak obchodził rocznicę 18 lat sprawowania funkcji Wójta Gminy Sieradz. 

Dodał, że jest to jeden z lepszych wyników w województwie łódzkim jeśli chodzi o staż. W 

związku z tym przekazał gratulacje oraz wyznania uznania a także życzenia na kolejne 

jubileusze. 

 

Wójt Gminy P. Jarosław Kaźmierczak podziękował za gratulację i powiedział, że jak tylko siły 

pozwolą będzie dalej pełnił funkcję. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Punkt 4 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sieradz na lata 2024-2032. 
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Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/55/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz na lata 2024-2032 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/56/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Sieradz na lata 2025-2032. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – opinia pozytywna. 

Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił o odczytanie uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej 

gminy Sieradz na lata 2025-2032. 

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz odczytała Uchwałę Nr IV/181/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie zaopiniowania 

projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej gminy Sieradz na lata 2025-2032. 

 

Uchwała Nr IV/181/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 

3 grudnia 2024 r. w sprawie zaopiniowania projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej 

gminy Sieradz na lata 2025-2032 stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 



4 
 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/57/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz na lata 2025-2032 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sieradz na 2025 r. 

- przedstawienie głównych założeń budżetu na rok przyszły przez Wójta 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił o zabranie głosu Wójta P. Jarosława 

Kaźmierczaka. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak w skrócie omówił założenia budżetu na rok 2025. Wskazał, że w 

budżecie Gminy Sieradz na rok 2025 po stronie dochodów zaplanowano  kwotę 82 365 855,77 

zł, w tym: dochody bieżące w kwocie 70 422 235,60 zł, dochody majątkowe w kwocie 

11 943 620,17 zł. W rezultacie dochody bieżące stanowią 85,50% dochodów ogółem, a dochody 

majątkowe 14,50%. Na dochody bieżące składają się: wpływy z tytułu podatków i opłat 

lokalnych (14 776 400,00 zł), co stanowi 17,94%,  dotacje i środki na zadania własne 

(2 636 501,68 zł) i zlecone (3 656 689,00 zł), co stanowi 7,64%, udziały w podatku dochodowym 

od osób fizycznych i prawnych (33 874 065,59 zł), co stanowi 41,13%, subwencja ogólna 

(11 044 714,73 zł) i rezerwa, o której mowa w art. 89 ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego (1 272 354,60 zł), co stanowi 14,95% oraz pozostałe dochody bieżące 

(3 161 510,00 zł), co stanowi 3,84% ogółu dochodów. Na dochody majątkowe składają się: 

środki pozyskane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych 

(8 610 000,00 zł), środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 – w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków Edycja 1 i Edycja 2 (754 380,17 zł), środki pozyskane z 

Województwa Łódzkiego (1 200 000,00 zł); środki pozyskane z WFOŚiGW (468 260,00 zł); 

środki pozyskane z Unii Europejskiej (400 980,00 zł); środki ze sprzedaży majątku – działki w 

m. Dąbrowa Wielka (510 000,00 zł).  

Następnie zostały przedstawione wydatki zaplanowane w budżecie na 2025 r. Wydatki 

gminy ogółem zaplanowano w wysokości 86 735 556,46 zł, z czego: wydatki bieżące stanowią 

kwotę 65 240 980,91 zł, wydatki majątkowe wynoszą 21 494 575,55 zł. W rezultacie wydatki 

bieżące stanowią 75,22% wydatków ogółem, a wydatki majątkowe 24,78%. Wydatki ogółem 

przeznacza się na: oświatę i wychowanie 34 863 245,67 zł, co stanowi 40,19%, transport i 

łączność 18 417 000,00 zł, co stanowi 21,23%, gospodarkę komunalną i ochronę środowiska 

6 710 400,00 zł, co stanowi 7,74%, administrację publiczną 8 639 034,24 zł, co stanowi 9,96%, 

kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego 2 897 069,17 zł, co stanowi 3,34%,  rodzinę 

3 934 033,00 zł, co stanowi 4,54%, pomoc społeczną 3 665 163,00 zł, co stanowi 4,23%, 

rolnictwo i łowiectwo 2 348 000,00 zł, co stanowi 2,71%, pozostałe 5 261 611,38 zł, co stanowi 

6,06% ogółu wydatków. 

Ponadto wskazał najważniejsze zadania inwestycyjne, z których 95,78% (20 586 860,17 

zł) stanowią zadania wieloletnie: - wydatki na budowę dróg: 14 467 000,00 zł: m. in. poprawa 

infrastruktury drogowej na terenie Gminy Sieradz – 80 000,00 zł; przebudowa drogi gminnej 

Bogumiłów-Dąbrówka – 8 500 000,00 zł; przebudowa drogi w m. Kuśnie – 2 000 000,00 zł; 

przebudowa drogi gminnej w m. Kłocko (Ogrody) – 400 000,00 zł; remont drogi gminnej nr 

114257E na odcinku Chałupki-Chojne – 3 420 000,00 zł; remont drogi gminnej nr 114251E w 

m. Sucha – 37  000,00 zł; remont drogi gminnej nr 114202E Dębina- Okręglica -Stoczki – 
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30 000,00 zł; - wydatki w ramach infrastruktury wodociągowej i kanalizacyjnej – 2 961 000,00 

zł: m. in. budowa stacji podwyższonego ciśnienia na potrzeby sieci wodociągowej – 

2 052 000,00 zł; budowa SUW w m. Dąbrowa Wielka wraz z rozbudową sieci wodociągowej 

dla południowej części gminy – 10 000,00 zł; rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 

na terenie gminy Sieradz – 750 000,00 zł; odwodnienie przy Szkole Podstawowej wraz z 

odcinkiem kanalizacji deszczowej wzdłuż ul. Szkolnej w Charłupi Małej – 100 000,00 zł, wykup 

wodociągu w m. Kłocko – 49 000,00 zł; - wydatki na oświetlenie uliczne – 316 000,00 zł: m. in. 

wykonanie oświetlenia ulicznego w m. Dąbrówka, Męcka Wola, Podłężyce, Rzechta oraz 

projektów oświetlenia ulicznego w m. Borzewisko, Chojne ul. Modrzewiowa i ul. Spokojna – na 

łączną kwotę 316 000,00 zł; wydatki dla OSP – 140 269,49 zł: m. in. modernizacja kotłowni w 

budynku OSP w Grabowcu – 33 269,49 zł; wymiana pokrycia dachowego na budynku OSP 

Mnichów – 50 000,00 zł; dotacje dla OSP Wiechucice i OSP Bogumiłów na łączną kwotę 

57 000,00 zł; - wydatki na kulturę i ochronę zabytków – 1 503 769,17 zł: m. in. dotacje 

udzielone z dofinansowaniem w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków Edycja 1 

– 403 420,78 zł; dotacje udzielone z dofinansowaniem w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków Edycja 2 – 350 959,39 zł; budowa świetlicy wiejskiej we wsi Kuśnie – 

380 000,00 zł; modernizacja świetlicy wiejskiej w m. Kłocko – 150 000,00 zł; dostawa i montaż 

klimatyzatorów oraz zakup sprzętu komputerowego do GBP – 190 000,00 zł; wykonanie 

ogrodzenia wokół placu świetlicy wiejskiej w m. Mnichów 15 000,00 zł; zakup kosiarki-

traktorka dla sołectwa Biskupice – 14 389,00 zł; - inne – 2 106 536,89 zł: m. in. budowa 

szlaków turystycznych na terenie Gminy Sieradz – 70 000,00 zł; wykup gruntów – 100 000,00 

zł; zakup monitora multimedialnego 15 000,00 zł; Cyberbezpieczny Samorząd – 400 980,00 zł; 

pomoc finansowa dla Powiatu Sieradzkiego 90 000,00 zł; podniesienie kapitału zakładowego 

MPWiK Sp. z o.o. – 374 500,00 zł; montaż odnawialnych źródeł energii elektrycznej dla 

budynków użyteczności publicznej w Gminie Sieradz – 650 000,00 zł; przebudowa części 

pomieszczeń SPGS na potrzeby dostosowania do wydawania posiłków – 150 000,00 zł; dotacje 

na budowę przyłączy kanalizacyjnych 10 500,00 zł; wykonanie ogrodzenia placu zabaw w m. 

Bobrowniki 15 556,89 zł; rezerwa na inwestycje i zakupy inwestycyjne 230 000,00 zł. Ponadto 

wskazał, że na wydatki w ramach funduszu sołeckiego zaplanowano łączną kwotę 860 345,71 

zł. Różnica między dochodami budżetu a wydatkami budżetu stanowi deficyt w kwocie 

4 369 700,69 zł. W celu pokrycia deficytu (4 369 700,69 zł), wykupu innych papierów 

wartościowych (450 000,00 zł) i spłaty pożyczki z WFOŚiGW (29 266,24 zł) zaplanowano 

przychody w kwocie 4 848 966,93 zł. Rozchody budżetu z tytułu wykupu innych papierów 

wartościowych oraz spłaty pożyczki stanowią kwotę 479 266,24 zł. poinformował, że aktualnie 

zaciągnięte zobowiązania z tytułu emisji papierów wartościowych stanowią kwotę 10 

900 000,00 zł. W 2025 r. planuje się zaciągnięcie pożyczki w WFOŚiGW w wysokości 

117 065,00 zł. Na koniec 2025 r. kwotę długu planuje się na poziomie 10 537 798,76 zł. 

Natomiast nadwyżka operacyjna stanowiąca różnicę pomiędzy dochodami bieżącymi a 

wydatkami bieżącymi, ukształtowała się na poziomie 5 181 254,69 zł wobec czego spełniony 

jest zatem podstawowy warunek możliwości uchwalenia budżetu określony w art. 242 ustawy o 

finansach publicznych. 

Na zakończenie zwrócił się do Radnych o uchwalenie budżetu gminy Sieradz na 2025 

rok. 

 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz 

o prognozie długu 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił o odczytanie uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu gminy 
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Sieradz na 2025 r. i w sprawie zaopiniowania projektu uchwały budżetowej gminy Sieradz na 

2025 r. 

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz odczytała Uchwałę Nr IV/182/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie zaopiniowania 

projektu uchwały budżetowej gminy Sieradz na 2025 r. wraz z autopoprawką nr 1 z dnia 22 

listopada 2024 r. oraz Uchwałę Nr IV/183/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu budżetu gminy Sieradz na 2025 r.  

 

Uchwała Nr IV/182/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z 

dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie zaopiniowania projektu uchwały budżetowej gminy Sieradz 

na 2025 r. wraz z autopoprawką nr 1 z dnia 22 listopada 2024 r. stanowi załącznik Nr 12  do 

protokołu. 

 

Uchwała Nr IV/183/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z 

dnia 3 grudnia 2024 r. w sprawie możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu 

gminy Sieradz na 2025 r. stanowi załącznik Nr 13  do protokołu. 

 

- odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady Gminy Sieradz 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił o odczytanie opinii komisji w sprawie 

projektu budżetu gminy Sieradz na 2025 r. 

 

Przewodnicząca komisji rewizyjnej P. Grażyna Wielowska odczytała opinię komisji, która 

stanowi załącznik nr  14 do protokołu – opinia pozytywna, 

 

Przewodnicząca komisji samorządowej, kultury, oświaty i spraw socjalnych P. Agata 

Kaczmarek odczytała opinię komisji, która stanowi załącznik nr  15 do protokołu – opinia 

pozytywna, 

 

Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji P. Jan Świątek odczytał opinię komisji, 

która stanowi załącznik nr  16 do protokołu – opinia pozytywna, 

 

Przewodniczący komisji gospodarczo-finansowej, infrastruktury i rolnictwa P. Michał 

Bartos odczytał opinię komisji, która stanowi załącznik nr  17 do protokołu – opinia pozytywna. 

 

- przedstawienie zmian wprowadzonych przez Wójta do projektu uchwały budżetowej 

Nie wprowadzono żadnych zmian. 

 

- dyskusja nad wniesionymi poprawkami do uchwały budżetowej 

Nie wprowadzono poprawek. 

 

- głosowanie nad poszczególnymi autopoprawkami zgłoszonymi przez Wójta 

Brak poprawek. 

 

- głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję.  

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zabrał głos w sprawie projektu budżetu gminy 

Sieradz na 2025 r. Na wstępie powiedział, że gdyby ktoś zapytał czy jest zadowolony z budżetu 
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to odpowiedziałby, że nie. Zapewne taka sama odpowiedź byłaby ze strony radnych, wójta i 

mieszkańców gminy. Ponieważ w każdej miejscowości jest tyle potrzeb, że kilkanaście takich 

budżetów byłoby mało żeby wszystkiemu sprostać. Kontynuując porównał budżet gminy do 

budżetu domowego, gdzie mamy określone wpływy i na podstawie tych wpływów można 

zaplanować jakieś wydatki. Uważa, że projekt budżetu przedstawiony przez wójta, zawiera 

kompromis pomiędzy możliwościami, a potrzebami na dzień dzisiejszy. Dodał, że jeśli uda się 

pozyskać jakieś dofinansowanie to na pewno więcej inwestycji będzie można realizować. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/58/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Sieradz na 2025 r.  

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski pogratulował Wójtowi przyjętego budżetu Gminy 

Sieradz na 2025 r. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak podziękował za podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Sieradz na 2025 r. Nadmienił, że obecnie realizowane są inwestycje ze środków 

pozyskanych w ramach programu „Polski ład” m.in. budowa drogi w Bogumiłowie, rozbudowa 

Szkoły Podstawowej w Charłupii Małej, rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Męcka Wola. Zapewnił, że będą czynione starania, aby pozyskiwać kolejne środki zewnętrzne na 

realizacje inwestycji na terenie gminy, żeby mieszkańcom żyło się lepiej, bezpieczniej. Na koniec 

wypowiedzi podziękował za pomoc i wsparcie. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

 

Radny P. Michał Bartos złożył wniosek formalny o 10 min. przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad wnioskiem: za - 15 

Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

W związku z przyjętym wnioskiem Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził 10 

min. przerwę w obradach. 

 

Wznowienie obrad po przerwie. 

 

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do taryfy dla odbiorców 

usług wodociągowo - kanalizacyjnych w ramach zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Sieradz na okres od 1 stycznia 2025 

r. do 31 grudnia 2025 r.  

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/59/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie ustalenia 

wysokości dopłaty do taryfy dla odbiorców usług wodociągowo - kanalizacyjnych w ramach 
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zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Sieradz na okres od 1 stycznia 2025 r. do 31 grudnia 2025 r.  

Wyniki głosowania: za - 13 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – 2 Radnych. 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Wójta 

Gminy Sieradz. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/60/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Sieradz. 

Wyniki głosowania: za - 14 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – 1 Radny. 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 

 

Punkt 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej, stanowiącej 

własność Gminy Sieradz. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/61/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Sieradz  

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 

 

Punkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/40/2024 Rady Gminy 

Sieradz z dnia 29 października 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 

darowizny na rzecz Gminy Sieradz nieruchomości położonej w obrębie Dzierlin gm. 

Sieradz, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka numer 98/1, o pow. 0,1624 ha, 

stanowiącej własność Gminnej Biblioteki Publicznej w Sieradzu z siedzibą w Charłupi 

Małej. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 
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Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/62/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie zmiany 

uchwały nr VII/40/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 29 października 2024 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Sieradz nieruchomości 

położonej w obrębie Dzierlin gm. Sieradz, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka numer 

98/1, o pow. 0,1624 ha, stanowiącej własność Gminnej Biblioteki Publicznej w Sieradzu z 

siedzibą w Charłupi Małej 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 

 

Punkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IX/63/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie przekazania 

wniosku według właściwości  

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 

 

Punkt 13 - Wolne wnioski i informacje sołtysów, mieszkańców, zaproszonych gości. 

Sołtys sołectwa Okręglica P. Jarosław Wojtysiak na początku podziękował wójtowi za to co 

rzeczywiście się dzieje odnośnie drogi. Dodał, że mieszkańcy postulowali o nią od kilku lat. 

Zwrócił uwagę, że wznowienie granic już było tylko zastanawia się czy zostało ono zakończone 

czy też brakło środków, bo fundusz sołecki na przyszły rok w wysokości 30 tys zł został 

przeznaczony na ten cel. Niemniej dopowiedział, że dobrze, iż projekt powstanie i ma nadzieję, 

że na tym prace nie poprzestaną. Kolejno zabrał głos w sprawie budowy nakładki asfaltowej w 

Okręglicy, gdyż słyszał, że jest zaplanowana w budżecie gminy na przyszły rok tylko. W imieniu 

mieszkańców podziękował za jej ujęcie w budżecie. Zwrócił uwagę, że prawdopodobnie 

wykazana jest w budżecie w innym paragrafie, gdzie ujęta jest duża pula środków. Zapytał czy 

tak faktycznie jest i tutaj Wójt P. Jarosław Kaźmierczak skinął głową. 

  Następnie zapytał kto umieszcza na stronie BIP Urzędu Gminy Sieradz protokoły z Sesji 

Rady Gminy Sieradz? Zwrócił uwagę, że dopiero 31 października został opublikowany protokół 

z V Sesji, która odbyła się w dniu 9 lipca br. 

  Dalej poruszył temat, który był zgłaszany na ostatniej sesji a dotyczy przekopu drogi nr 

220. Chciał wiedzieć czy został sprawdzony projekt przekopu. Następnie pytał czy droga wróci 

do pierwotnego stanu przed przekopem i zostanie odpowiednia zagęszczona? A jeśli tak to czy 

zostanie to zrobione kosztem kruszywa zakupionego w ramach środków funduszu sołeckiego czy 

może urzędu gminy? Zdaniem sołtysa kosztami odtworzenia drogi po przekopie powinno się 
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obciążyć inwestora bądź wykonawcę. Poza tym dodał, że przekop powinien być odebrany 

zapewne przez urząd gminy, bo droga jest gminna. 

  Kolejno zapytał o termin podjęcia interwencji odnośnie wycięcia drzew przez 

właściciela posesji nr 187/1. Przypomniał, że drzewa pochylone są nad liniami średniego 

napięcia i bardzo mało brakuje żeby przy wietrznej pogodzie je uszkodziły. Ponadto 

poinformował, że jest w posiadaniu pisma z urzędu gminy. W piśmie zawarto informację, iż w 

dniu 16 października właściciel posesji powiadomił urząd gminy, że jest w trakcie załatwiania 

formalności. Po czym podziękował osobom, które podjęły temat odnośnie pochylonych drzew 

nad drogą gminną. Stwierdził, że prace w terenie powinny polegać na tym, że ktoś przyjeżdża i 

zauważa problem. Natomiast na tę chwilę nie ma większej reakcji. 

Następnie chciał wiedzieć czy w Gminie Sieradz jest budżet obywatelski, który jest 

szczególną formą konsultacji społecznych? A jeżeli nie został taki przyjęty chciałby poznać 

uzasadnienie takiego stanu rzeczy. W tym miejscu Wójt P. Jarosław Kaźmierczak poinformował, 

że jest utworzony fundusz sołecki. Sołtys przyjął informację i dodał, że nie wiedział o tym, że 

fundusz sołecki jest jakoby formą budżetu obywatelskiego. 

Kolejne z pytań sołtysa dotyczyło publikacji wykazu imiennych głosowań radnych na 

stronie Biuletynu Informacji Publicznej. Chciał wiedzieć kto je publikuje ponieważ z ostatniej 

sesji, która odbyła się 26 listopada wykaz opublikowano 16 grudnia. Dodał, że wykazy 

głosowań radnych winny być niezwłocznie podane do informacji publicznej. 

Kontynuując zwrócił się do wójta. Powiedział, że nie chce wygłaszać pełnej treści 

ślubowania tylko krótkie słowa, które są w tej rocie zamieszczone tj. "ślubuję, pan sprawować 

swój urząd dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców gminy". Tutaj zapytał czy dla 

dobra mieszkańców całej gminy czy tylko dla wybranych?  

Ponadto zwrócił uwagę, że wójt na podstawie ustawy o samorządzie gminnym może 

upoważnić sekretarza gminy, zastępcę wójta czy innego pracownika urzędu gminy do 

wydawania decyzji administracyjnych. Jednak uważa, że to nie zwalnia wójta z obowiązku 

wiedzy w zakresie wydawanych decyzji. Zgodził się z faktem, że ktoś podpisuje z upoważnienia 

jakiś dokument. Jednak jego zdaniem wójt wie jakie decyzje zapadają w strategicznych 

sytuacjach w bardzo istotnych dla mieszkańców gminy. Niemniej gdyby doszło do takiej 

sytuacji, że decyzje zapadają za plecami wójta czy też bez jego wiedzy to oznaczałoby 

niekompetencję wójta i nie wie czy wójt jest godny dalej zajmować to stanowisko. Poza tym 

mieszkańcy naszego a także innych sołectw, miast dopytują co się dzieje, co zostało w danej 

kadencji zrobione w Okręglicy. Niestety musi odpowiedzieć, że nic nie zostało zrobione, bo 

przecież nie powie, że 100-150 m asfaltu. Tutaj dodał, że wymiana lamp była odrębnym 

projektem realizowanym na terenie wszystkich sołectw. Powiedział, że sołectwo chciałoby 

zrobić plac, siłownię zewnętrzną, z której korzystałyby dzieci, które szybko dorastają. Jednak 

w tym celu potrzebny jest grunt, który gmina mogłaby w kolejnych latach zakupić. Na ten cel 

również zostałyby przeznaczone środki z funduszu sołeckiego. Tym bardziej, że jest właściciel 

gruntu chętny do sprzedaży działki pod tą infrastrukturę. Tym samym gmina byłaby 

właścicielem nieruchomości także w sołectwie Okręglica.  

Następnie powiedział, że wójt odpowiada za gospodarkę finansową gminy, która jest 

jawna. W związku z tym takie pojawiły się wątpliwości w sprawie przyszłorocznych 

wynagrodzeń, wzrostu z nimi związanych o blisko 11%. Zapytał skąd ten wskaźnik, skoro Rada 

Ministrów przewiduje taki wzrost na poziomie 4,1%? Dalej pytał czy te podwyżki mogą się 

wziąć np. ze zmniejszenia dopłat do ścieków, które są pomniejszone o 1 zł do metra 

sześciennego odprowadzanych przez mieszkańców ścieków. Po czym poruszył kolejny temat 

dotyczący zadań własnych gminy tj. ochrony przyrody i środowiska. Tutaj wskazał, że ma na 

myśli farmę fotowoltaiczną. Jak ona powstanie to raczej nie przyczyni się do ochrony 

środowiska i przyrody. Ponadto w tej kwestii nawiązał do tematu, który na ostatniej sesji był 

poruszony a mianowicie do działania spółki wodnej. Uważa, że ci co chcą wiedzieć to wiedzą 
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dlaczego została rozwiązana. Zastrzegł, że jeżeli coś powie źle żeby tego nie brać do siebie. 

Zdaniem sołtysa i rolników spółka wodna została rozwiązana ponieważ urząd gminy pobierał 

podatki od rolników a nic za to nie robił. Podatki wpływały a urząd gminy mając w dyspozycji 

mienie spółki (ciągniki, maszyny) nie wykorzystywał go. To przyczyniło się do tego, że spółka 

wodna przestała istnieć. Następnie zadał pytanie w sprawie wyrobiska koło strzelnicy 

myśliwskiej w Okręglicy. Chciał wiedzieć czy w planach jest zrobienie w tym  miejscu wysypiska 

odpadów? O tym mówi się w kuluarach a jednocześnie wskazał, że temat farm rzucony był dla 

zmyłki, gdyż ich powstanie w tym miejscu wiązałoby się zbyt dużymi kosztami. Stanowczo 

zastrzegł, że mieszkańcy nie chcą w tym miejscu wysypiska odpadów.  

Po czym zabrał głos w sprawie postępowania administracyjnego dotyczącego decyzji 

na budowę farm fotowoltaicznych w Sokołowie i Okręglicy. Po pierwsze zapytał kiedy miały 

miejsce konsultacje społeczne, gdzie były ogłoszone, jak długo trwały? Ponieważ wszyscy co 

chcą wiedzieć a także są zainteresowani w temacie wiedzą, jak konsultacje społeczne powinny 

wyglądać, jak długo trwać, że powinny być ogłoszone w pewnych miejscach publicznych. 

Ponadto zwrócił uwagę na to co wójt powiedział odnośnie braku kontaktu z inwestorem a 

przecież korespondencja jest wysyłana w jedną i drugą stronę. Do urzędu gminy wpływają 

wnioski od inwestora o przyspieszenie rozpoznania sprawy o wydanie warunków zabudowy.  

21 marca br. pracownik urzędu gminy przeprowadził rozmowę telefoniczną z przedstawicielem 

firmy inwestora. Inwestor także składa wnioski o nadanie klauzuli ostatecznej ostateczności 

decyzji, ale urząd gminy informuje, że klauzula może być nadana po zakończonym 

postępowaniu odwoławczym. Następnie zwrócił uwagę, że wójt twierdzi, że nie musi nic 

wiedzieć o inwestorze natomiast w aktach sprawy znajdują się wyciągi z KRS-u o firmie, o 

inwestorze. Również wydzierżawiający pojawia się w urzędzie gminy i zapoznaje z aktami 

sprawy, gdyż jako strona postępowania ma do tego prawo. Przypomniał, że wójt 26 sierpnia 

złożoną przez mieszkańców petycję uznał za zasadną i miała być uwzględniona przy wydawanej 

decyzji o warunkach zabudowy a stało się inaczej. Dodał, że na ostatniej sesji wójt powiedział, 

że będzie wystąpienie o decyzję środowiskową dla Okręglicy. Zapytał o jaką decyzję chodzi, 

gdyż 6 grudnia odmówiono wznowienia postępowania w sprawie wydania decyzji o 

środowiskowych uwarunkowaniach? To postępowanie pokazuje jak wójt jest za mieszkańcami, 

za społeczeństwem. Ponadto dodał, że na pewnym etapie postępowania, podobnie jak dla 

Sokołowa, wójt mógł wystąpić do inwestora o opracowanie raportu oddziaływania na 

środowisko.  

Następnie poruszył zdaniem sołtysa najważniejszą kwestię. Powiedział, że 

niedopuszczalne jest, żeby ktokolwiek z urzędu gminy, dodatkowo posługując się telefonem 

urzędowym, dzwonił do mieszkańców z żądaniem sprostowania, a nawet zmiany swojego 

stanowiska przedstawionego na listopadowej sesji Rady Gminy Sieradz a jednocześnie 

zaznaczając, że jeśli tego nie uczyni to decyzje wójta będą nieprzychylne dla sołectwa. Tutaj 

zwrócił uwagę, że została wydana decyzja odmowna. Powiedział, że urząd gminy to nie jest 

przedszkole i nie ma tutaj  formy kary, nagrody. Jak się odzywamy to mieszkańcy będą karani i 

np. nie powstanie droga a może będą jakieś inne konsekwencje. Natomiast  tam, gdzie się nie 

odzywają, cicho siedzą, mają wszystko. Stwierdził, że widać to po 32 sołectwach, gdzie są prace 

czynione, a gdzie nie są czynione, gdzie jest duży nakład, gdzie jest niski nakład albo nie ma 

nakładu w ogóle. Przypomniał, że urząd gminy to jest urząd. To nie jest królestwo, gdzie wójt 

jest królem a pozostali to podwładni. Zwrócił uwagę, że wszyscy obecni na sali są dla 

mieszkańców, dla społeczeństwa i to powinno być zarówno sercem jak i duchem. Szczególnie 

powinien liczyć się los mieszkańców a nie typowy interes, który jest na pierwszym miejscu. 

Dalej powiedział, że źle się czuje ponieważ do 20 listopada wszystkie obwieszczenia, 

które otrzymywał z urzędu gminy do wywieszenia na tablicy ogłoszeń w sołectwie nie wymagały 

potwierdzenia ich zamieszczania. Natomiast nagle, po ostatniej sesji zaczęto od niego wymagać 

takiego potwierdzenia. Zastanawia się czy inni sołtysi również tak mają robić czy czasami to nie 
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jest zastosowane do jego osoby jako formy kary po ostatnich wystąpieniach na sesji. Niemniej 

powiedział, że dla niego to nie jest ujma, że wywiesi obwieszczenie i dostarczy do urzędu gminy 

potwierdzenie jego wywieszenia.  

Na koniec wystąpienia poinformował, że jest w posiadaniu pisma z urzędu gminy. Treść 

przytoczył ponieważ nie jest opatrzone klauzulą tajności cyt. „W odpowiedzi na wniosek o 

udostępnienie informacji publicznej dotyczący korzystania przez właściciela posesji 

zlokalizowanej w Okręglicy z lampy oświetlenia ulicznego należącej do gminy Sieradz, który 

wpłynął do tutejszego urzędu w dniu 12 listopada, udzielam następującej informacji. Lampa 

oświetlenia ulicznego została zamontowana prawidłowo i nie jest wykluczone, że w wyniku 

działania czynników atmosferycznych, to jest wiatru, lampa uległa przekręceniu w kierunku 

tejże posesji. Sprawa zostanie wyjaśniona, a jeśli zmiana pozycji lampy nastąpiła na skutek 

działania „siły wyższej”, nie będzie zapewne podstaw dochodzenia przez gminę Sieradz 

roszczeń odszkodowawczych. Stanowisko w tej sprawie zajął radca prawny gminy i ewentualnie 

dalsze zapytania należy do niego kierować.” W związku z obecnością radcy prawnego na sesji 

zwrócił się do niego z pytaniem. Czym jest ta „siła wyższa”, która przekręciła prawidłowo 

zamontowaną jedną lampę w sołectwie? 

 

Radca prawny P. Marcin Kęsiak stwierdził, że obrady rady to nie jest forum, na którym 

sołtysowi będzie udzielał informacji z zakresu prawa cywilnego. Jednocześnie zaprosił sołtysa 

w trakcie przerwy do swojego pokoju, gdzie udzieli informacji. 

 

Sołtys sołectwa Okręglica P. Jarosław Wojtysiak odpowiedział, że nie będzie przychodził 

osobiście do radcy prawnego ponieważ to nie są prywatne rozmowy. 

 

Radca prawny P. Marcin Kęsiak odnosząc się do słów sołtysa powiedział, że życie jest sztuką 

dokonywania wyborów i jeśli chce się dowiedzieć to zaprasza a jak nie to nie. Ponadto zwrócił 

uwagę, że na rynku istnieje wiele kancelarii prawnych, radcowskich, które udzielą informacji 

czym jest „siła wyższa”. 

 

Sołtys sołectwa Okręglica P. Jarosław Wojtysiak zwrócił uwagę, że wyjaśnienie „siły wyższej” 

chciałby poznać w konkretnym wskazanym przypadku.   

 

Radca prawny P. Marcin Kęsiak stanowczo stwierdził, że zakończył wypowiedź i jego 

stanowisko jest ostateczne. 

 

Sołtys sołectwa Okręglica P. Jarosław Wojtysiak kończąc powiedział, że to było jego ostatnie 

pytanie. Niemniej liczy na szczere konkretne odpowiedzi, które będą adekwatne do zadanych 

pytań.  

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak powiedział żeby sołtys złożył zapytania na piśmie. Wówczas 

zostanie udzielona odpowiedź również w tej formie. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski odnośnie publikacji nagrań z sesji wyjaśnił, że 

przed ich opublikowaniem jest robiona transkrypcja. Natomiast odnośnie publikacji protokołów 

w BIP wskazał, że ich publikacja następuje po ich wystawieniu i możliwości zgłoszenia uwag 

przez radnych do ich treści. 

 

Radny P. Hubert Kucharski wstawiając się za sołtysem. Zwrócił uwagę, że sołtys wypowiada 

się na sesji i wszyscy obecni na niej chcieliby poznać odpowiedź od radcy prawnego. 

Jednocześnie zapytał czy wszyscy mają przyjść prywatnie do radcy prawnego? 
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Radca prawny P. Marcin Kęsiak odparł, że prywatnej praktyki nie prowadzi. Stanowisko 

wypowiedziane wcześniej jest ostateczne. Zdaniem radcy prawnego forum rady nie jest 

miejscem do wyjaśniania kwestii co należy rozumieć pod pojęciem „siły wyższej". 

 

Radny P. Hubert Kucharski zwrócił się do radcy prawnego. Zapytał jaka jest jego rola na sesji 

i po co w ogóle jest na niej obecny? 

 

Radca prawny P. Marcin Kęsiak na zadanie pytanie odpowiedział, że jego obecność związana 

jest z czuwaniem nad prawidłowym przebiegiem sesji a nie udzielaniem porad i informacji 

prawnych na temat niezwiązany w ogóle z przebiegiem sesji.  

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił o zachowanie kultury. 

 

Radny Powiatu Sieradzkiego P. Jan Hankiewicz na wstępie podziękował za zaproszenie na 

obrady Rady Gminy Sieradz. Po czym pogratulował przyjętego budżetu na przyszły rok, który 

w dużym stopniu jest przeznaczony na rozwój gminy a konkretnie na inwestycje, które są bardzo 

potrzebne. Na koniec wypowiedzi złożył życzenia z okazji nadchodzących Świąt Bożego 

narodzenia. 

 

Sołtys sołectwa Sokołów P. Dariusz Knop w kontekście wcześniejszych wypowiedzi radcy 

prawnego. Powiedział, że sołtysi i mieszkańcy gminy oczekują pomocy ze strony radcy 

prawnego a nie naskakiwania oraz takiego toku rozumowania jaki pokazuje. Zwrócił uwagę, że 

to nie dotyczy tylko spraw związanych z farmami fotowoltaicznymi. Również odnosi się do 

innych spraw dotyczących mieszkańców sołectw. W tym miejscu przypomniał, że miesiąc temu 

na sesji poruszył temat stawu. W tej sprawie odbyło się spotkanie, na którym radca prawny 

zobowiązał się do napisania pisma skierowanego do wykonawcy. Zapytał czy takowe pismo 

zostało wystosowane. 

 

Radca prawny P. Marcin Kęsiak w odniesieniu do ostatniej kwestii powiedział, że nie przyjął 

zobowiązania odnośnie napisania pisma do wykonawcy stawu. Potwierdził fakt uczestniczenia 

w spotkaniu, gdzie był obecny sołtys a także inne osoby. Wspomniał, że ktoś z pracowników 

urzędu gminy załatwia tą sprawę i nie wie na jakim jest etapie. Jeśli chodzi o udzielanie pomocy 

mieszkańcom powiedział, że udziela pomocy. Wskazał, że stan rzeczy wygląda w taki sposób, że 

on pracuje w Urzędzie Gminy i dwie strony postępowania: mieszkańcy, inwestor. Określone 

czynności, jakie strony podejmuję w ramach postępowania on opiniuje i nie może stanąć po 

jednej stronie a drugą w jakiś sposób dyskwalifikować. Poprosił, aby takich rzeczy od niego nie 

oczekiwać, bo to jest zbyt daleko idące rozumowanie, które jest nieuprawnione. 

 

Sołtys sołectwa Sokołów P. Dariusz Knop po swojej wypowiedzi poprosił o zabranie głosu przez 

radną Grażynę Wielowską, która ewentualnie potwierdzi jego słowa bądź powie, że źle 

zrozumiał.  

Następnie zwrócił się z pytaniem dotyczącym opłat za korzystanie z aplikacji - 

dzienniczek ucznia. Zwrócił uwagę, że w budżecie gminy na edukację przeznaczone są środki w 

wysokości ponad 30 mln zł, a za dzienniczek ucznia rodzice muszą płacić. Obecnie miesięczna 

opłata wynosi 34 zł, co przy większej liczbie dzieci powoduje znaczne obciążenie budżetu. 

dlatego też zapytał czy gmina przy współpracy z innymi samorządami mogłaby założyć swoją 

aplikację, a nie płacić za podstawowe rzeczy jakim jest dzienniczek ucznia. 
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Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz zabrała głos jako użytkownik aplikacji dzienniczek ucznia. 

Poinformowała, że bezpłatne logowanie do dziennika ucznia odbywa się przez stronę 

internetową  za pomocą loginu i hasła otrzymanego od dyrektora szkoły. Natomiast jeśli ktoś 

chce korzystać z aplikacji i mieć dane pod ręką w telefonie to wówczas aplikacja jest płatna. 

Aplikacja jest narzędziem komercyjnym i nie przewiduje się z budżetu gminy opłacenia dostępu 

do aplikacji.  

 

Radca prawny P. Marcin Kęsiak przekazał informację odnośnie zrealizowania własnej 

aplikacji. Wskazał, że obecnie na rynku istnieje dwóch dostawców aplikacji. W tej sprawie przed 

urzędem antymonopolowym toczy się postępowanie, które ma wyjaśnić czy te firmy nie dzielą 

rynku między sobą narzucając opłaty użytkownikom aplikacji. 

 

Sołtys sołectwa Sokołów P. Dariusz Knop poinformował, że w ubiegłym miesiącu wystąpił do 

urzędu gminy z pismem. Wnioskował w nim o wykaz firm, które wykonują prace na terenie gminy 

jeśli chodzi o odśnieżanie i wykaszanie a także wykaz dróg, które tym planom podlegają. Do 

chwili obecnej nie otrzymał odpowiedzi. 

 

p.o. kierownika referatu rozwoju gospodarczego P. Paweł Olbiński potwierdził, że pismo 

zostało złożone a następnie przekazano do pracownika merytorycznego. Zapewnił, że zorientuje 

się w sytuacji i przekaże odpowiedź sołtysowi.  

Ponadto dodał, że na stronie BIP urzędu gminy w zakładce e-zamówienia jest 

opublikowane ogłoszenie dotyczące odśnieżania. Można podejrzeć na stronie podział gminy na 

rejony, jaki kilometraż dróg jest objęty odśnieżaniem a także projekt umowy z wykonawcą. 

 

Mieszkaniec Gminy Sieradz zabrał głos w związku z działaniem gminy. Podziękował wójtowi 

za wydaną decyzję, w której odmówił mieszkańcom wznowienia postępowania odnośnie decyzji 

środowiskowej dotyczącej farm fotowoltaicznych w Okręglicy. Takie postępowanie wskazało jak 

bardzo wójt jest za mieszkańcami.  

Następnie poinformował, że zostało założone Stowarzyszenie "Razem dla gminy 

Sieradz", którego konto zaczęło funkcjonować na portalu społecznościowym. Ponadto zaprosił 

do współpracy a także zgłaszania uwag i wniosków. Stwierdził, że Stowarzyszenie będzie 

działało dla dobra gminy i pomagało urzędowi gminy. 

Na koniec wypowiedzi przytoczył słowa wójta, który zawsze twierdził, że zgoda buduje 

a niezgoda rujnuje. W tym miejscu przytoczył kolejne powiedzenie tj.  kto sieje wiatr ten zbiera 

burze.  

 

Punkt 14 - Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny P. Hubert Kucharski na wstępie złożył podziękowania wójtowi za działania jakie zostały 

podjęte w sołectwie Dzigorzew odnośnie postawienia kontenera. Widać, że po którejś burzliwej 

sesji prace urzędu ruszyły z kopyta.  

Kolejno poprosił o przygotowanie informacji zawierającej zakres obowiązków radcy 

prawnego. Jest to niezbędne, aby je przeanalizować, dowiedzieć się i ewentualnie przemyśleć 

rozszerzenie uprawnień bądź też zatrudnić drugiego radcy prawnego, którego będzie można o 

cokolwiek zapytać. 

 

Radna prawny P. Marcin Kęsiak powiedział, że można o wszystko zapytać pod kątem udzielania 

porad w sprawach cywilnych, karnych, rodzinnych. Zapewnił, że zawsze pozostaje do 

dyspozycji. Jednakże nie może przyjąć rozwiązania, które w postępowaniu administracyjnym, 

optuje za jedną ze stron. W takich sytuacjach wchodzi w rachubę konflikt interesów stron w 
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postępowaniu administracyjnym, gdzie jest zatrudniony przez organ administracji publicznej, 

który wydaje decyzje, rozpatruje wnioski. 

 

Radna P. Grażyna Wielowska złożyła do wójta ustny wniosek dotyczący przygotowania przez 

radcę prawnego odpowiedzi pisemnej w sprawie wyjaśnienia czym jest „siła wyższa”. 

Przekazana odpowiedź na kolejnej sesji byłaby przekazana do wiadomości sołtysom, radnym.  

Kolejno odniosła się do spotkania w sprawie stawu w Sokołowie, które odbyło się na 

początku października. Potwierdziła słowa sołtysa z Sokołowa odnośnie zobowiązania się radcy 

prawnego do przygotowania pisma. Natomiast teraz radca prawny twierdzi, że nie było takiej 

deklaracji. Stwierdziła, że z tej sytuacji należy wyciągnąć wnioski na przyszłość i takie spotkania 

nagrywać, protokołować. W ten sposób uniknie się nieporozumień i różnych wersji. 

 

Radca prawny P. Marcin Kęsiak stanowczo powiedział, że zobowiązania w sprawie 

przygotowania pisma nie przyjął. W trakcie spotkania zostało ustalone, że będzie nawiązany 

kontakt z wykonawcą stawu.  

Natomiast odnośnie przygotowania informacji czym jest „siła wyższa” nie przygotuje. 

Stwierdził, że jest to pytanie bezsensowne, bo doskonale wie kto mu wydaje polecenia służbowe. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski stwierdził, że jako przewodniczący rady nie ma 

wpływu na wójta, na radcę prawnego. W związku z tym nie można oczekiwać, że będzie wywierał 

coś na panu wójcie czy panu mecenasie. 

 

Radny P. Hubert Kucharski zwrócił uwagę, że uczestnicząc w sesjach różnych samorządów nie 

spotkał się nigdy żeby ktoś odpowiadał i nie udzielał odpowiedzi jak tutaj radca prawny. 

Jednocześnie wie, że prawo jest po stronie prawnika. Konkludując powtórnie poprosił o 

przekazanie informacji o zakresie obowiązków radcy prawnego. Po zapoznaniu się z otrzymaną 

informacją radni zastanowią się co robić dalej. 

 

Sekretarz P. Renata Plucińska przypomniała, że wnioski, interpelacje, zapytania radni składają 

na piśmie. W takiej formie zostanie udzielona odpowiedź na złożone zapytania, wnioski. Dodała, 

że na złożone w formie ustnej wnioski, zapytania nie będzie udzielana odpowiedź. 

 

Radna P. Bogumiła Woźniak zgłosiła konieczność poprawy ustawienia lustra drogowego 

znajdującego się naprzeciw wyjazdu z ul. Polnej na drogę powiatową w miejscowości 

Wiechucice. Dodała, że lustro zostało zbyt luźno obsadzone i wiatr je przekręca. 

 

Sołtys sołectwa Kłocko P. Grzegorz Olbiński zabrał głos w temacie zgłoszonego lustra 

drogowego. Przytoczył podobną sytuację ze swojego sołectwa tylko, że problem rozwiązał 

angażując jednego mieszkańca do pomocy. Zdaniem sołtysa takie tematy powinno się 

rozwiązywać we własnym zakresie a nie angażując urząd gminy. .  

 

Radny P. Jan Świątek nawiązał do wypowiedzi sołtysa z Okręglicy. Stwierdził, że gdyby to był 

czas przed wyborami można odnieść wrażenie, że sołtys prowadzi kampanię wyborczą, bo w 

przyszłości być może wystartuje na wójta. Jednocześnie zwrócił uwagę, że w gminie Sieradz nie 

tylko sołectwo Okręglica istnieje tylko jak sam sołtys stwierdził są 32 sołectwa. 

Następnie zwrócił uwagę, że na terenie gminy Sieradz nie ma żadnych inwestorów. 

Dlatego wskazał, że może warto byłoby wziąć przykład z sąsiedniej gminy tj. gminy Wróblew, 

która weszła we współpracę z dostawą energii. Inwestor na terenie gminy Wróblew wybudował 

turbiny wiatrowe, farmy fotowoltaiczne a to przełożyło się na wpływy z podatku do budżetu 

gminy. Dodatkowo inwestor wybudował drogi na terenie gminy. Zasugerował, aby nawiązać 
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kontakt z tym inwestorem i zaproponować współpracę w takiej samej formie na terenie gminy 

Sieradz. 

 

Radny P. Zdzisław Duczmański wrócił do tematu związanego z lustrem drogowym. Wspomniał, 

że w sołectwie Rzechta również wiatr obracał lustro. Po konsultacji z urzędem gminy udało się 

rozwiązać problem. 

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak zwróciła się do sołtysa z Okręglicy. Na wstępie stwierdziła, że 

sala obrad jest zbyt poważnym miejscem żeby rozmawiać jak dzieci w piaskownicy. Cały czas 

jest mowa o sołectwie Okręglica tak jakby w innych sołectwach bardzo dużo było robione. 

Natomiast tak nie jest i dlatego też postanowiła wyprowadzić sołtysa z błędu. Wskazała, że w 

jej okręgu są trzy sołectwa i w niektórych od paru lat nic się nie dzieje, gdyż nie ma wielkich 

potrzeb.  Natomiast w jednym z sołectw tj. Biskupice został zorganizowany plac zabaw dla dzieci  

sfinansowany z budżetu funduszu sołeckiego. Również w ramach tego budżetu, bez udziału 

innych dotacji, została zorganizowana świetlica. W związku z powyższym zasugerowała, aby 

podobnie jak w innych sołectwach, przeznaczyć część funduszu sołeckiego na plac zabaw dla 

dzieci.  

Kolejno opowiedziała o sytuacji związanej z przekręceniem się lamp ulicznych, które 

oświetlają drogę krajową w Biskupicach. Jednocześnie dodała, że lampy są wysoko powieszone 

więc nikt nie wszedł żeby je przekręcić. Dlatego też uważa, że nie powinno się robić wielkiej 

afery z czymś takim i być poważnym.  

Kończąc wypowiedź zwróciła uwagę sołtysowi żeby się nie uśmiechał, bo to nie jest 

odpowiednie miejsce. 

 

Radna P. Grażyna Wielowska zwróciła się do Radnej P. Katarzyny Wojtysiak. Zapytała czy 

działka pod plac zabaw została kupiona? 

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak odpowiedziała, że grunt został przekazany przez straż pożarną. 

 

Radna P. Grażyna Wielowska wskazała, że problem w sołectwie Okręglica polega na tym, ze 

nie ma gruntu na organizację placu zabaw. Mieszkańcy chcieliby przeznaczyć środki z funduszu 

sołeckiego na wyposażenie placu zabaw, ale nie ma miejsca na jego budowę. 

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak w odniesieniu do tego co radna powiedziała przyznała rację i 

taki grunt trzeba zakupić. Zwróciła uwagę, że decyzja odnośnie zakupu gruntu nie należy tylko 

do wójta, ale również do radnych, którzy na pewno przychylą się do tego żeby przeznaczyć 

środki na ten cel. Natomiast odnośnie wyposażenia była wcześniej dlatego też o tym mówiła. 

 

Radna P. Grażyna Wielowska w uzupełnienia poinformowała, że jeden z mieszkańców 

Okręglicy potencjalnie chciałby sprzedać działkę z przeznaczeniem na plac zabaw dla sołectwa. 

Jednocześnie dodała, że środki z funduszu sołeckiego zostałyby przeznaczone na ten cel, ale 

potrzebne jest wsparcie ze strony gminy, aby doszło to do realizacji. 

  Następnie odniosła się do wypowiedzi radnych odnośnie wypowiadania się sołtysów z 

Okręglicy i Sokołowa. Zwróciła uwagę, że na terenie gminy są 32 sołectwa i każdy sołtys ma 

prawo wypowiadać się na sesji.  

Ponadto radnemu Janowi Świątkowi odpowiedziała odnośnie uwag co do 

wypowiadania się na sesji przez sołtysa z Okręglicy. Zdaniem radnej jeśli ktoś ma potrzebę 

wypowiedzenia się o swoich problemach to nie należy nikogo ograniczać, bo to jest właśnie 

miejsce i czas na takie wystąpienia. 
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Na koniec wróciła do tematu lampy ulicznej w Okręglicy i „siły wyższej”, która jakoby 

miała wpływ na jej przekręcenie. W odczuciu radnej nic takiego nie miało miejsca tylko została 

ona przełożona. 

 

Radna P. Marzena Czupryniak nawiązała do tematu placów zabaw. Powiedziała, że sołectwo 

Borzewisko również nie miało działki pod plac zabaw i w ramach przyznanego funduszu 

sołeckiego zakupiono grunt. Również te pieniądze w kolejnych latach przeznaczano na 

materiały do ogrodzenia. Natomiast mieszkańcy w czynie społecznym wykonali ogrodzenie i 

inne prace przy placu zabaw. Kończąc powiedziała, że powinno się dać coś od siebie a nie 

oczekiwać, że wszystko ktoś zrobi. 

 

Radna P. Agata Kaczmarek odchodząc od powyższych tematów przypomniała, że złożyła dwie 

interpelacje odnośnie przejść dla pieszych w rejonie nowopowstałego obiektu handlowego. 

Adresatami interpelacji byli zarządcy dróg tj. Zarząd Dróg Wojewódzkich w Łodzi i Zarząd 

Dróg Powiatowych w Sieradzu. Poinformowała, że otrzymała odpowiedź. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich  wskazał, że przy obecnej infrastrukturze nie ma uzasadnienia i możliwości 

technicznych do wyznaczenia bezpiecznego przejścia dla pieszych w rejonie obiektu handlowego 

Dino. Obsługa komunikacyjna tego obiektu handlowego została uzgodniona i wyznaczona od 

strony drogi powiatowej. Zarząd informuje, że warunkiem wyznaczenia przejścia dla pieszych 

we wskazanej lokalizacji, które w pełni zabezpieczy bezpieczeństwo pieszych użytkowników 

ruchu, jest kompleksowa przebudowa drogi wojewódzkiej oraz powiatowej obejmująca budowę 

chodników oraz budowę oświetlenia. Natomiast Zarząd Dróg Powiatowych poinformował, że 

złożony wniosek zostanie wzięty pod uwagę przy przebudowie drogi powiatowej przez 

Wiechutki, Wiechucice, Chojne. 

Na koniec podziękowała za interwencję w sprawie wycięcia drzew rosnących wzdłuż 

drogi wojewódzkiej nr 480, które najbardziej zagrażały życiu. 

 

Radny P. Jakub Łuś złożył dwie pisemne interpelacje o treści: 

1. W związku ze zniszczeniami drogi gminnej w miejscowości Kłocko proszę o podjęcie 

interwencji przez pracowników gminnych odpowiedzialnych za utrzymanie dróg gminnych 

o zrealizowanie napraw drogi gminnej od numeru domu 101 przez numer 117 do 

skrzyżowania oraz od skrzyżowania do następnego skrzyżowania (za posesjami 120-138). 

Przy posesjach 102D oraz 117B należy uzupełnić nawierzchnię tłuczniem w celu zasypania 

powstałych dziur, całość drogi wymaga wykorzystania równiarki. 

2. Proszę o podjęcie interwencji w związku z pogarszającym się stanem drogi gminnej w 

miejscowości Kłocko. Droga gminna prowadząca od Klocka (kościół) do Kłocka Mokrego, 

aż do wyjazdu na drogę wojewódzką nr 482. Na odcinku, gdzie kończy się asfalt 

(skrzyżowanie z droga gminną Ogrody) najbardziej pilna jest interwencja mniej więcej do 

wysokości posesji o numerze 23K. Droga od dłuższego czasu wymaga poprawy, wraz z 

upływającym czasem jej stan znacząco się pogorszył, co sygnalizowali mi mieszkańcy 

sołectwa Kłocko, którzy na co dzień użytkują właśnie ten odcinek. Na terenie Kłocka 

Mokrego jest wiele dróg gminnych, które nie mają nakładki asfaltowej a wymagają 

przynajmniej pojawienia się i podjęcia pracy przez równiarkę. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski z okazji zbliżających Świąt Bożego Narodzenia 

złożył życzenia, aby te nadchodzące święta były pełne ciepła, spokoju i radości. Niech moc 

wigilijnego wieczoru przyniesie radość, a świąteczne dni będą okazją do wypoczynku i refleksji. 

W nadchodzącym nowym roku marzenia stały się rzeczywistością, a sukcesy przerosły 

oczekiwania. 
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Całość wystąpień w archiwalnym nagraniu z sesji na stronie www.bip.ugsieradz.com.pl.  

 

Punkt 15 - Zamknięcie obrad. 

Ponieważ porządek obrad został wyczerpany Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski 

podziękował uczestnikom za udział w obradach i zamknął obrady IX sesji Rady Gminy 

Sieradz. 

 

 

  

 Przewodniczący Rady: 

 

                  Arkadiusz Powalski 

Protokołowała: 

Anna Ograbek 

Inspektor 

 

http://www.bip.złoczew.pl/

